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ZAPISNIK 
sa VII śednice Upravnog odbora 
Inženjerske komore Crne Gore 

 
 
Śednica je održana 14.05.2010. godine, u prostorijama Inženjerske 
komore Crne Gore, sa početkom u 11.00 časova. 
 
Śednici su prisustvovali:  

− Arh. Ljubo Dušanov Stjepčević – predśednik 
− Prof.dr Branislav Glavatović, dipl.inž.geol. - potpredśednik 
− Pero Vukčević, dipl.inž.arh. – član 
− Mr Boris Ilijanić, dipl.inž.arh. – član  
− Doc. dr Miloš Knežević, dipl.inž.građ. - član  
− Dr Željka Radovanović, dipl.inž.građ. - član  
− Rade Đuričković, dipl.inž.el. - član 
− Ratko Vujović, dipl.inž.el. – član 
− Prof.dr Miodrag Bulatović, dipl.inž.maš. – član 
− Mr Milojica Zindović, dipl.inž.maš. – član 
− Dr Mijomir Bošnjak, dipl.inž.znr. – član 
− Mirjana Bučan, dipl.pravnik – generalni sekretar. 

 
Na poziv Predśednika Komore, Śednici je prisustvovao predśednik 
Skupštine Komore prof. dr Radenko Pejović, dipl.inž.građ. 
 
Na zahtjev Predśednika Komore, Śednici prisustvovali radnici 
Stručne službe Komore, Slavica Vidaković i Biserka Vujović. 
 
Zapisnik vodio Svetislav Popović. 

 
Za Śednicu je predložen sljedeći Dnevni red: 

1. Razmatranje i usvajanje Zapisnika sa VI Śednice Upravnog 
odbora;  

2. Izvještaj o održanom Susretu Inženjerskih komora 
Jugoistočne Evrope Kotor 08-10.04.2010. godine; 

3. Odnos Inženjerske komore Crne Gore i Ministarstva 
uređenja prostora i zaštite životne sredine Vlade Crne Gore. 
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Dnevni red je dopunjen tačkom 4. Razno, u kojoj bi se raspravljalo o 
pitanju redovnog plaćanja članarine, a posebno članova koji su 
zastupljeni u organima Komore. 
Dopunjeni Dnevni red je usvojen jednoglasno. 
 
 
Tačka 1. Dnevnog reda - Razmatranje i usvajanje Zapisnika sa VI 
Śednice Upravnog odbora;  
 
Članovi Upravnog odbora su jednoglasno usvojili Zapisnik sa VI 
śednice, bez primjedbi. 
 
 
Tačka 2. Dnevnog reda - Izvještaj o održanom Susretu Inženjerskih 
komora Jugoistočne Evrope Kotor 08-10.04.2010. godine; 
 
Obzirom da je za navedenu tačku dnevnog reda dostavljen obiman 
izvještaj o navedenom susretu sa zaključcima i finansijskim 
pokazateljem troškova, Predśednik je, u kratkim crtama, obavijestio 
prisutne o održanom susretu i zaključio da je Skup organizovan i 
sproveden bez ijednog i najmanjeg propusta, da je isti bio potreban i 
da su ostvareni svi ciljevi njegove organizacije. Prijedlog zaključaka 
je dostavljen članovima Upravnog odbora kako bi mogli dati 
eventualne sugestije i dopune. Usaglašeni tekst zaključaka 
proslijeđen je predstavnicima komora – učesnicima skupa, na 
upoznavanje i davanje eventualnih primjedbi i sugestija. 
U diskusiji je potvrđeno da je organizacija i realizacija Skupa bila 
besprekorna, da su slični susreti neophodni i da treba, kroz započetu 
saradnju, pokrenuti realizaciju određenih projekata, kako bi se 
ostvarile čvršće veze između Komora. 
Inicijativom za saradnju na projektima stekli bi se uslovi za 
održavanjem sličnog skupa u organizaciji neke od komora koje su 
imale svoje predstavnike na skupu u Kotoru. 
Članovi Upravnog odbora jednoglasno su usvojili zaključak da je: 
Susret Inženjerskih komora Jugoistočne Evrope, koji je u organizaciji 
Inženjerske komore Crne Gore, održan u Kotoru, u periodu od 08-10. 
aprila 2010. godine, bio je potreban, da su postignuti planirani ciljevi 
njegovog održavanja u potpunosti i da je organizacija i realizacija 
skupa bila dobro planirana i realizovana bez i najmanjeg propusta. 
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Zaključeno je da se intenzivira rad na saradnji sa komorama u 
okruženju kroz realizaciju projekata od zajedničkog interesa.  
Nosilac zadatka je prof. dr Branislav Glavatović, dipl.inž.geol., 
delegat Inženjerske komore Crne Gore u Evropskom savjetu 
inženjerskih komora (ECEC), a njegov zamjenik je mr Boris Ilijanić, 
dipl.inž.arh. Ostavljena je mogućnost da se proširi radna grupa u cilju 
efikasnijeg rada. 
 
 
Tačka 3. Dnevnog reda - Odnos Inženjerske komore Crne Gore i 
Ministarstva uređenja prostora i zaštite životne sredine Vlade Crne 
Gore; 
 
Izvršni odbori strukovnih komora su održali śednice, čiji su zaključci 
bili osnov za diskusiju o ponovnom razmatranju moguće saradnje sa 
nadležnim Ministarstvom.  
Predśednici su u kratkim crtama iznijeli zaključke sa svojih śednica.                         
Doc. dr Miloš Knežević, dipl.inž.građ., predśednik IO SKGI, je 
saopštio da je održana Vanredna śednica Izvršnog odbora, zakazana 
na osnovu saznanja da će giljotinom zakona biti ukinuta obaveza 
polaganja stručnog ispita i članstva u Komori kao uslova za sticanje 
licence. IO SKGI je na Śednici usvojio zaključak, da se, ako će se 
vratiti javna ovlašćenja koja su oduzeta Komori, prihvati paritetan broj 
članova predstavnika Komore i nadležnog Ministarstva u Upravnom 
odboru Komore. 
Arh. Pero Vukčević, predśednik IO SKA, iznio je zaključak članova 
Izvršnog odbora da se daje podrška stavovima i odlukama Upravnog 
odbora kada je u pitanju saradnja sa nadležnim Ministarstvom i da ne 
podržavaju stavove Izvršnog odbora SKGI jer isti nijesu od interesa 
za dalji rad Komore. 
Prof. dr Miodrag Bulatović, dipl.inž.maš., predśednik IO SKMI, smatra 
da je rad Komore u uzlaznom trendu, da je kontraproduktivna svaka 
reorganizacija unutar Komore u bližem vremenu. Izvršni odbor pruža 
podršku sadašnjoj organizaciji Komore i punom poštovanju Statuta i 
drugih akata Komore i odlukama Upravnog odbora. IO se ne protivi 
podnošenju inicijativa koje bi se odnosile na izmjenu organizacije 
rada Komore, pod uslovom da se one podnose pisanim putem i da 
eventualne odluke budu donošene uz punu saglasnost svih 
strukovnih komora. 
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Ratko Vujović, dipl.inž.el., potpredśednik IO SKE, istakao je da je 
njihov Izvršni odbor jedinstven u stavu da su neprihvatljive izmjene u 
organizaciji Komore koje su predviđene važećim Statutom i drugim 
aktima Komore koji se odnose na njen način funkcionisanja. 
Smatramo da je postojećom organizacijom dostignut najveći stepen 
saglasnosti-konsenzus strukovnih komora. Normativna akta su 
kvalitetna, usaglašena sa interesima struke i treba ih poštovati. 
Prof. dr Branislav Glavatović, dipl.inž.geol., predśednik IO SK drugih 
inženjerskih struka i planera neinženjerskih struka, iznio je zaključke 
Izvršnog odbora: 

- Da se treba principijelno suprotstaviti svakom vidu ucjene; 
- Da nije primjenjiva predložena struktura Upravnog odbora 

Komore na paritetnoj osnovi; 
- Podržavaju se organi Komore na istrajavanju traženja 

najpovoljnijeg rješenja za njen opstanak i poboljšanje položaja 
u okviru zakonske regulative; 

- Pristupiti izradi prijedloga zakona o Komori, kao najkvalitetnijeg 
rješenja za njen status. 

 
Predśednik Komore je, osvrćući se na način zakazivanja i diskusiju 
koja se čula na Vanrednoj śednici IO SKGI, kazao da je čudno što je 
zakazana na zahtjev čovjeka koji nije produžio članstvo u Komori od  
2007. godine, a da je veoma iznenađen paušalnim ocjenama i 
neistinama koje su od diskutanata iznesene. 
Posebno ga čudi da se svemu suprotstavila samo član Upravnog 
odbora dr Željka Radovanović, dipl.inž.građ. i niko drugi. 
Iznenađen je iznošenjem neistina o radu Upravnog odbora Komore. 
Ne negira pravo da Izvršni odbor zakazuje svoje śednice i raspravlja 
o svim temama, ali je protiv zlonamjernih i neistinitih izjava. Posebno 
odbija i najmanji dio svog učešća u negativnoj saradnji sa nadležnim 
Ministarstvom. Predśednik je još jednom insistirao na činjenici da 
Upravni odbor ima punu odgovornost i jedinstvo u donošenju svih 
odluka. Kroz rad Upravnog odbora jasno se sagledava jedinstvo svih 
struka udruženih u Komoru po prvi put od njenog osnivanja.  
Kroz diskusiju, Predśednik Skupštine Komore je imao mišljenje da 
paritetan broj u Upravnom odboru nije problem ako su članovi koji su 
delegirani od Ministarstva, iz okvira struke i javnih ustanova. Mišljenja 
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je da Izvršni odbor građevinskih inženjera nije imao namjeru da 
djeluje protiv organa Komore. 
Iz diskusije članova Upravnog odbora proističe stav da Komora ne 
može da bude državni organ. Da u skladu sa evropskim standardima, 
u prilog tome je navedeno niz primjera u okruženju, gdje Komore 
predstavljaju nezavisna esnafska udruženja koja se bave 
inženjerskim strukama, na pomoći su državi i pored zaštite interesa 
svojih članova vode strogo računa i o javnom interesu. Podržan je 
stav da je neophodno da Komora bude izjednačena sa ostalim 
komorama u Crnoj Gori (advokatska, ljekarska i sl.). 
Zaključeno je da je neophodno što prije pristupiti izradi zakona o 
Komori. 
Od Strukovne komore arhitekata je potekao prijedlog da se, u smislu 
iznalaženja rješanja za opstanak Komore, sve strukovne komore 
registruju kao nevladine organizacije (NVO), da se radnici Stručne 
službe rasporede po NVO, a sredstva proporcijalno prebace na 
formirane NVO. Ponuđeno je za slučaj negativnog trenda odnosa 
prema Komori. Prijedlog je ocijenjen kao eventualno rješenje na koje 
treba sačekati i zavisno od situacije, o njemu raspravljati. 
 
Generalni sekretar Komore je informisao članove Upravnog odbora 
da je prema Vladi, u postupku giljotine propisa od nadležnog 
Ministarstva, pošao samo prijedlog izmjena koji se odnosi na 
katastarsku uknjižbu objekata. 
 
Predśednik Komore je obrazložio način pripreme materijala za ovu 
tačku dnevnog reda. Saopštio je da je bila namjera da članovi 
Upravnog odbora još jednom budu u prilici da  pregledaju dopise koji 
su od strane Komore upućeni nadležnom Ministarstvu odnosno 
Ministru sa ciljem da se iz dopisa još jednom potvrdi korektnost u 
korespodenciji, potpuno obavještavanje o svim aktivnostima i 
odlukama donesenim u organima Komore, kao i iskazanoj dobroj volji 
da saradnja bude na zadovoljavajućem nivou. Takođe je dostavljena 
odluka Upravnog odbora da u njegovom sastavu budu tri 
predstavnika Ministarstva. Predśednik je odbacio svaku primjedbu da 
je u saradnji postojao i najmanji znak nekorektnosti od strane 
Komore u aktima koja je on potpisivao, a koja su uostalom bila 
sačinjavana uz punu saradnju i informisanost članova Upravnog 
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odbora, što je potvrđeno od strane članova Upravnog odbora i na 
samoj śednici. 
 
Iz diskusije je proistekao zaključak da je neophodno preduzeti sve 
mjere i radnje da se Komora sačuva, a da Predśednik Komore 
zakaže sastanak sa Ministrom i iznese stavove Upravnog odbora. 
 
Zaključeno je da je neophodno intezivnije predstavljanje Komore u 
medijima, što je i do sada rađeno, ali nije nailazilo na veći odziv od 
strane medija. 
 
Članovi Upravnog odbora su saglasni u mišljenju da je neophodno na 
śednicama organa Komore, u diskusijama učesnika, da postoji 
odgovornost za iznesene stavove u pogledu njihove istinitosti. 
 
Predśednik je iznio na glasanje prijedlog: “Ko je za ranije stavove 
Upravnog odbora?” 

− ZA je glasalo 9 članova UO, 
− UZDRŽAN 1 član UO, 
− PROTIV 1 član UO. 

 
Predśednik je prihvatio obavezu da pokuša da stupi u kontakt sa 
ministrom Gvozdenovićem, u cilju zakazivanja sastanka, a radi 
pronalaženja rješenja za unaprijeđenje zajedničke saradnje. Ukoliko 
ne dođe do uspostavljanja telefonskog kontakta, uputiti pismo 
Ministru, koje će prethodno biti dostavljeno članovima Upravnog 
odbora na uvid. 
 
 
Tačka 4. Dnevnog reda – Razno; 
 
Prije prelaska na raspravu po pitanju odgovornosti članova organa 
Komore u odnosu na plaćanje članarine, Generalni sekretar Komore 
je informisao članove Upravnog odbora o preduzetim aktivnostima 
koje se odnose na tu statutarnu obavezu. 
Članovi Upravnog odbora su informisani da je Stručna služba 
Komore: 
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− pisanim putem upoznala sve članove Komore koji nijesu platili 
članarinu da će biti brisani iz Registra Komore, ukoliko ne 
izvrše svoju obavezu u datom roku; 

− po isteku datog roka sačinila rješenja o brisanju iz Registra 
članova Komore i po jedan primjerak rješenja proslijedila 
nadležnom Ministarstvu na dalji postupak, u skladu sa 
Zakonom. 
 

Dr Miomir Bošnjak, dipl.inž.znr je iznio prijedlog da se zauzme stav 
da: 

− izvršni odbor čiji članovi ne plaćaju članarinu nije legalan; 
− da član Skupštine koji ne plati članarinu ne može prisustvovali 

śednici; 
− da se članovi strukovne komore koji su dva puta neopravdano 

odsustvovali sa śednice Skupštine mijenjaju. 
 
Obzirom da su prva dva prijedloga već obuhvaćena odredbama 
Statuta Komore, a treći bio zaključak sa Śednice Skupštine, to je već 
kroz aktivnosti brisanja iz Registra Komore, uzeto u postupak. 
Obaveza Skupština strukovnih komora je izbor delegata Skupštine 
Komore.  
 
Pokrenuto je i pitanje izbora urednika i uređivačkih odbora za glasila 
Komore. Posebno je potencirano na izboru tijela koje bi bilo 
zaduženo za uređivanje i kreiranje Sajta Komore. 
Dogovoreno je da se na sljedećoj śednici to pitanje postavi pod 
jednom od tačaka dnevnog reda, a da članovi Upravnog odbora 
pripreme prijedloge izvršilaca. 
 
Śednica je završila sa radom u 14.00 časova.  
 
 
          Zapisnik sačinio: 
Svetislav Popović, dipl.pravnik  
 

PREDŚEDNIK  
UPRAVNOG ODBORA 

Arh. Ljubo Dušanov Stjepčević 


